
Scénář – Mirek Krčmář  
Eliška: Mirek Krčmář se narodil 8. březen 1964 v Trutnově a v současné době je 
podnikatel, zakladatel a současný majitel firmy ATS.   

”Narodil jsem se tady v Trutnově, psal se rok 1964, bylo to v březnu shodou okolností na 
takový ne zrovna šikovný datum pro moje pohlaví. Bylo to tehdy 8.3.1964 a to byl den, kdy 
se slavilo MDŽ.”  

Kája: Po vystudování střední školy nastoupil do pracovního poměru v zemědělském 
družstvě v Trutnově, kde opravoval a rozebíral různou zemědělskou techniku.  

”Tak moje první práce byla taková, že i když jsem měl maturitu, tak jsem vlastně šel do 
dílen dělat to řemeslo, protože mě to bavilo, takže jsem vlastně v podstatě opravoval auta, 
osobní auta, nákladní, traktory, zemědělský stroje všecko.”  

Dominik: V jeho zaměstnání se podílel na založení Občanského fóra. Po večerech se 
scházeli v hudebním klubu v trutnovském centru, kde někdy přijeli lidé z Prahy z 
Občanského fóra.  

”Chtěli nás propustit, co jsme byli v Občanském fóru z firmy, kde jsme pracovali a já jsem 
měl služební byt jakoby podnikový byt tenkrát. To byl, tak mě chtěli vystěhovat z 
podnikového bytu, tak nakonec někdo tady byl z Občanského fóra zasahovat. Že to není 
možný takhle dělat. To mě možná trošku zachránilo kůži, protože nevím, co by pak 
následovalo, tak se to nějak urovnalo.”  

Honza: Dostal nabídku od svého zaměstnavatele, jestli by si nechtěl pronajmout dílenské 
prostory areálu JZD. Což přijmul a společně s jeho přáteli založili firmu ATS a začali 
podnikat.  

”Protože to byla taková trochu nejistá doba, protože se tady hroutilo spousta firem, zhroutil se 
úplně celý trh RVHP, tak to nevypadalo se spoustou podniků dobře. Tak jsme se rozhodli, že 
z té dílny společně založíme firmu ATS a budeme podnikat. Začali jsme v 5 lidech, každý 
jsme měli, na každém jsme se domluvili, že přinese 6.000, takže jsme začali s kapitálem 
30.000 na účtu. 

Diana: Začátky byli jednoduché, na trhu nic nebylo. Po dlouhé době začali být problémy, 
než se Česká republika připojila do EU a poté přišly neshody mezi společníky.   

”My jsme žádný podnikatelé nebyli, takže jsme se báli si vzít nějaký velký úvěry a pak jsme si 
to brali po troškách, ale i tak jsme se vypracovali. Pak bylo období trošku horší. Než jsme se 
dostali do Evropský unie.” 

 
Dominik: Po chvíli se odpojil z firmy ATS a začal podnikat sám na sebe v nové firmě. 
Do této firmy zapojil i svoje dva syny Tomáše a Jakuba. V této době začal pravidelně 
jezdit závody společně s velkým týmem ATS Racing. Také si složil svoje vlastní závodní 
auto.  



Kája: Současně stále podniká, a to zase pod firmou ATS, kde je majitelem. Závodění je 
pořád jeho vášní, ale už nezávodí, pouze vypomáhá a někdy se přijde podívat na závod.   

”Tak ještě mám v garáži 1 rozdělaný projekt, který si nechávám opravdu na důchod. Mám 
tam MG metro šestero 4, který bych chtěl dokončit. Ale na to je čas. Na to musím mít 
chuť, že to je hodně náročný projekt.  

Diana: A co pan Krčmář vzkázal dnešní generaci?  

”Dávejte ve škole pozor a trénujte mozky. Učte se to, ale neučte se to proto, abyste to uměli, 
vystudujte. Střední školu, vystudujte vysokou školu, nedělej to pro sebe, nedělejte to proto, 
abyste měli titul. Ale dělejte to proto, protože ty školy, když je budete dělat, tak vás naučí 
přemýšlet a naučí vás rozhodovat. A když se budete umět zorientovat a správně rozhodovat, 
tak to v životě nejdál dotáhnete.” 


